
Protokół Nr XXIII/12
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 23 lutego 2012 roku

Otwarcie obrad – godz. 15.15
Zamknięcie obrad – godz. 17.40

Ad. 1

Obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając radnych 
i przybyłych gości.  

Ad.2

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne – w 
sesji uczestniczy 14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów oraz lista 
obecności gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Franciszka Majdaka.

Ad. 4

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 31 stycznia 2012 roku.

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw –  0  wstrzymało się – 0.

Ad. 5

Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz – wniósł o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 10 DRUKU NR 10, tj; projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXII/143/12 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 31 stycznia 
2012 roku w sprawie regulaminu korzystania z obiektu hali sportowej w Ścinawce Średniej 
przy ul. Sikorskiego 34B. Burmistrz wyjaśnił, że z uwagi na to że kwestia odpowiedzialności 
za bezpieczeństwo oraz porządku i dyscypliny na terenie obiektu jest uregulowana w 
kodeksie cywilnym istnieje potrzeba uchylenia § 18 i 19 przedmiotowej uchwały.   

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem poprawki zgłoszonej przez Burmistrza:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0    wstrzymało się – 0 .

Ad. 6
Wręczenie stypendiów sportowych

 L. Jagódka –  Kierownik Referatu Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała o przyznanej 
nagrodzie za całokształt działalności w dziedzinie kultury fizycznej Pani Gabrieli Kraus – 
Abucewicz oraz o przyznanych stypendiach sportowych dla: Kingi Trusz, Piotra Kodim, 
Michała Kowalskiego i Oskara Kurpiel oraz przedstawiła osiągnięcia w/w osób.



Burmistrz – wręczył trenerce Pani Gabrieli Kraus – Abucewicz oraz stypendystom dyplomy 
uznania  oraz  poinformował  o  wysokości  przyznanych  świadczeń pieniężnych. Następnie 
Burmistrz pogratulował  wyróżnionym sukcesów a Komisji Stypendialnej za dokonanie 
wyboru.

O godz. 1520 liczba radnych zwiększyła się do 15 – w obradach uczestniczy radny Krzysztof Przybycień.

Gabriela Kraus - Abucewicz –  podziękowała wszystkim w imieniu swoim i nagrodzonych 
zawodników za wyróżnienie.

 O godz.1528 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1538.

Ad. 7

Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 1  lutego 2012r. do 22 lutego 
2012r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania.
Nikt z radnych nie miał pytań.
 
Ad. 8

Burmistrz –  złożył sprawozdanie MGKRPA za rok 2011 z zakresu działalności i 
wydatkowania środków finansowych z wpłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 
2011 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania.
Nikt z radnych nie miał pytań.

Ad. 9

B. Jerzyk –  Kierownik OPS w Radkowie z/s w Ścinawce Średniej złożyła sprawozdanie z 
zakresu opieki społecznej w kontekście pomocy najuboższym mieszkańcom gminy 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania.
Nikt z radnych nie miał pytań.

O godz. 1705 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1721.
Po przerwie liczba radnych zmniejszyła się do 14 - z udziału w obradach zwolniła się radna 
Cz. Jarzyńska.

Ad. 10

DRUK NR 1 - w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków.

Przewodniczący RM – poinformował, ze wszystkie projekty uchwał (za wyjątkiem druku nr 
10) zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach Komisji RM i poprosił o przedstawienie 
opinii Komisji RM w sprawie DRUKU NR 1.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J.  Gorczycki  –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych:   za -  14     przeciw –    0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 - w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2012 rok. 
 
Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J.  Gorczycki  –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych:   za -  14    przeciw -   0     wstrzymało się - 0  .

DRUK NR 3 – zmieniający uchwałę nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 
30 grudnia 2004r. w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Radków na lata 2005 - 2015.                                                                      

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.        
J.  Gorczycki  - Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych:   za –  14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0 .

DRUK NR 4 - w sprawie uwzględnienia skargi.  



Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J.  Gorczycki  –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych:   za –  14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.
  
DRUK NR 5 – zmieniający uchwałę Nr XX/121/11 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 5 
grudnia  2011r.  w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Radków na lata 2012 - 2016 . 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J.  Gorczycki  –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych:   za –  14    przeciw –  0    wstrzymało się - 0 .

DRUK NR 6 w sprawie uchwalenia statutu Gminnych Zakładów Użyteczności 
Publicznej w Radkowie.

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J.  Gorczycki  –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw –0    wstrzymało się – 0.
                                                                                          



DRUK NR 7 w sprawie przyjęcia koncepcji architektonicznej zagospodarowania terenu 
w Karłowie wzdłuż ciągu pieszo – jezdnego na Szczeliniec. 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.
                                                                                                                                    
S. Hajłasz - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J.  Gorczycki  –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych:   za –   14 przeciw –  0  wstrzymało się – 0 .

DRUK NR 8 –  w sprawie wysokości opłaty za pobyt dziecka w Żłobku Gminnym 
„Maluch” w Ścinawce Średniej oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie.

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J.  Gorczycki  –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych: za – 14 przeciw – 0 wstrzymało się – 0. 

DRUK NR 9 –  w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i 
klubów dziecięcych.

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J.  Gorczycki  –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.



Głosowało 14 radnych: za – 14 przeciw – 0 wstrzymało się – 0.

DRUK NR 10 – zmieniający uchwałę Nr XXII143/12 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 31 
stycznia 2012r. w sprawie regulaminu korzystania z obiektu hali sportowej w Ścinawce 
Średniej, przy ul. Sikorskiego 34B. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały.
Głosowało 14 radnych: za – 14 przeciw – 0 wstrzymało się – 0. 

Ad. 11
Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.
Nie było.

Ad. 12
Interpelacje radnych.
Nie wpłynęły.

Ad. 13
Sprawy różne.

Przewodniczący RM –  odczytał pismo Burmistrza Miasta i Gminy dotyczące odpłatnego 
nabycia od osób fizycznych do gminnych zasobów nieruchomości w Tłumaczowie.
 
B. Kopalko –  zapytała, czy teren w Tłumaczowie o którym mówi Burmistrz w piśmie jest 
zalewowy i czy nie będzie to zagrożeniem dla budowy na nim Orlika. 

Burmistrz – wyjaśnił, że teren jest zalewowy do 1% ale na takich strefach dopuszczalna jest 
zabudowa, teren jest zalewowy dlatego, że jest tak ukształtowany. Budowa Orlika spowoduje 
podniesie terenu o 1 m co zniweluje zagrożenia powodziowe. Burmistrz jest spokojny o 
użytkowanie Orlika w Tłumaczowie bo jest to najbardziej dynamiczna miejscowość w 
kultywowaniu tradycji sportu i zależy Burmistrzowi na tworzeniu Gminy w sposób wizualny. 
Jest to dogodny teren w dobrym miejscu na utworzenie kompleksu boisk sportowych Orlik 
oraz placu zabaw dla dzieci, to miejsce zachęci do przyjazdu również mieszkańców z Czech. 
Burmistrz jest spokojny po konsultacjach ze specjalistami o zagrożenie powodziowe.

B. Kopalko –  zapytała, czy nie byłoby bardziej zasadne aby pieniądze przeznaczone na 
budowę Orlika przeznaczyć na budowę chodnika w Tłumaczowie. Radna wyczytała, że rok 
2013 jest ostatnim rokiem w którym można pozyskać środki finansowe z UE na ten cel.  

Burmistrz –  wyjaśnił, że budowa chodników nie jest finansowana ze środków UE tylko z 
programu dróg z Urzędu Marszałkowskiego w proporcji 50 na 50. Działka będzie kosztować 
około 100.000,00 zł za co Gmina jest w stanie wybudować kilkadziesiąt metrów chodnika co 
nie rozwiąże problemu w Tłumaczowie. Aby rozwiązać problem potrzeba wybudować około 
1,5 km chodnika i przebudować deptak w rejonie OSP do łącznika drogi ze Ścinawką Górną. 
Jest to droga międzynarodowa i na pewno znajdą się środki na zagospodarowanie przejścia 
wraz z przebudową drogi i chodnikami. Jeżeli Gmina zostanie zakwalifikowana na budowę 
kompleksu Orlika i dofinansowana na dotychczasowych warunkach w połowie przez gminę a 
w połowie przez  województwo, będzie wykonany operat szacunkowy. Burmistrzowi bardzo 
zależy na rozbudowie bazy sportowej w Gminie jest to ostatnie brakujące ogniwo w Gminie, 
które uatrakcyjni rejon Tłumaczowa.  

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie propozycję Burmistrza: czy Rada wyraża 
pozytywną opinię w sprawie odpłatnego nabycia od osób fizycznych nieruchomości 
położonej w Tłumaczowie do gminnego zasobu nieruchomość: 



Głosowało 14 radnych: za – 13    przeciw – 0     wstrzymało się – 1.

Burmistrz – podziękował Radzie za podjęcie pozytywnej opinii.

Ad. 14
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie.

Protokołowała:            Przewodniczący RM w Radkowie

Lucyna Połowczuk       Bogumił Kuczyński


